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Protokół nr 7 

z obrad siódmej sesji Rady Miejskiej w Więcborku, odbytych w dniu 27.03.2019r. 

 

 

 

Posiedzenie odbyło się w Centrum Aktywności Seniora przy ulicy Mickiewicza 22B  

w Więcborku. 

Sesja trwała od godz. 12:00 – do godz. 15:15. 

Obecność według załączonej listy obecności. 

W sesji na 15 radnych udział wzięło 15 radnych, czyli quorum wymagane do podejmowania 

prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym /Dz. U. z 2018r. 

poz. 994 z późn. zm./ 

 

Spoza składu Rady w sesji uczestniczyli: 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka     - Jacek Masztakowski 

3. Skarbnik Gminy Więcbork     - Alina Kruk 

4. Wicestarosta Powiatu Sępoleńskiego    - Andrzej Marach 

5. Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej w Więcborku - Adam Kubiak 

6. Dyrektor Miejsko-Gminnej Biblioteki Publicznej 

w Więcborku       - Ludmiła Piekałkiewicz-

Geruzel 

7. Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku - Danuta Zawidzka 

8. Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Dróg - Tomasz Fifielski 

9. Redaktor „Wiadomości Krajeńskich”    - Robert Lida 

10. Redaktor „Krajeńskich Zeszytów Historycznych”  - Leszek Skaza 

W części obrad uczestniczył Senator Rzeczypospolitej Polskiej p. Jan Rulewski wraz  

z asystentką p. Magdaleną Twaróg oraz Dyrektor Oddziału Zakładu Gazowniczego, 

Polska Spółka Gazownictwa sp. z o.o. Oddział Zakład Gazowniczy w Bydgoszczy  

p. Sebastian Latanowicz. 
 

Sesja była nagrywana i transmitowana online /obraz i dźwięk/ przez „TV Krajna” na stronie 

internetowej Gminy Więcbork i zostanie udostępniona w formie linku w Biuletynie 

Informacji Publicznej Gminy Więcbork. Nagrania będą przechowywane przez okres 

niezbędny do wypełnienia odpowiednich przepisów ustawowych.  

 

Obradom przewodniczyła p. Anna Łańska – Przewodnicząca Rady Miejskiej  

w Więcborku. 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie. 

2. Stwierdzenie quorum. 
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3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z VI sesji Rady Miejskiej w Więcborku. 

5. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach podejmowanych 

w okresie między sesjami. 

6. Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

7. Interpelacje radnych i zapytania radnych. 

8. Informacja Dyrektora Oddziału Zakładu Gazowniczego, Polska Spółka Gazownictwa  

sp. z o.o. Oddział Zakład Gazowniczy w Bydgoszczy o stanie zaawansowania działań 

dotyczących przedsięwzięcia polegającego na gazyfikacji gminy Więcbork. 

9. Sprawozdanie z działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Więcborku za 2018r. oraz ocena zasobów pomocy społecznej w oparciu o analizę 

lokalnej sytuacji społecznej i demograficznej za 2018 r. 

10. Informacja Dyrektora Miejsko-Gminnej Biblioteki Publicznej oraz Punktów Filialnych na 

temat realizacji zadań w roku 2018 i prezentacja planowanych przedsięwzięć na rok 2019. 

11. Sprawozdanie Przewodniczącej Komisji Oświaty, Kultury i Sportu RM ze spotkania  

z organizacjami pozarządowymi. 

12. Przyjęcie uchwały uchylającej uchwałę w sprawie sposobu sprawienia pogrzebu przez 

Gminę Więcbork, 

13. Przyjęcie uchwały w sprawie dofinansowania doskonalenia zawodowego nauczycieli 

zatrudnionych w przedszkolu orz szkołach, dla których Gmina Więcbork jest organem 

prowadzącym. 

14. Przyjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 

ścieków na terenie gminy Więcbork. 

15. Przyjęcie uchwały w sprawie określenia wykazu kąpielisk na terenie Gminy Więcbork. 

16. Przyjęcie uchwały w sprawie utworzenia miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do 

kąpieli na plaży przy Jeziorze Konicznym w miejscowości Lubcza. 

17. Przyjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Więcbork w 2019 roku. 

18. Przyjęcie uchwały w sprawie zniesienia formy ochrony przyrody. 

19. Przyjęcie uchwały w sprawie przyjęcia aktualizacji „Programu usuwania azbestu  

i wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Więcbork”. 

20. Przyjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2019. 

21. Przyjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. 

22. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

23. Wolne wnioski i informacje. 

24. Zakończenie. 

 

Do powyższego porządku obrad Burmistrz Więcborka zaproponował wprowadzenie 

następujących zmian: 

 Zniesienie punktu 9 porządku obrad tj. Sprawozdania z działalności Miejsko-Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Więcborku za 2018r. oraz oceny zasobów pomocy 

społecznej w oparciu o analizę lokalnej sytuacji społecznej i demograficznej za 2018 r. 

 Zniesienie punktu 12 tj. Przyjęcia uchwały uchylającej uchwałę w sprawie sposobu 

sprawienia pogrzebu przez Gminę Więcbork. 

Numeracja poszczególnych punktów porządku obrad ulega przesunięciu adekwatnie do 

wprowadzonych zmian. 

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie nad porządkiem obrad po zmianach. 
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Na sali 14 radnych 

Za przyjęciem Protokołu głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

 Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik Nr 1 do Protokołu i dostępne jest 

na stronie BIP Gminy Więcbork. 

 

  

Ad. 4 Przewodnicząca RM p. Anna Łańska poinformowała, że protokół z VI sesji został 

napisany. Do dnia sesji nie wniesiono poprawek. Zapytała, czy ewentualnie ktoś  

z radnych w danej chwili ma jakieś uwagi. Takowych nie zgłoszono, więc poddano protokół 

pod głosowanie. 

Na sali 14 radnych 

Za przyjęciem Protokołu głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik Nr 2 do Protokołu i dostępne jest 

na stronie BIP Gminy Więcbork. 

Ad. 5 Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie 

między sesjami. 
 

01.03.2019r. – obchody Narodowego Dnia Żołnierzy Wyklętych. Z tej okazji kwiaty na 

grobach cmentarza komunalnego i Parafialnego w imieniu Rady Miejskiej w Więcborku 

złożył Wiceprzewodnicząca RM p. Beata Lida. Tego samego dnia Wiceprzewodniczący RM 

p. Henryk Szwochert wziął udział w wernisażu wystawy Narodowego Dnia Żołnierzy 

Wyklętych pt. „Czas Niezłomnych – Polskie Podziemie Niepodległościowe 44-56”. 

04.03.2019r. – udział Przewodniczącej RM w spotkaniu zorganizowanym przez Wojewodę 

Kujawsko – Pomorskiego p. Mikołaja Bogdanowicza oraz Prezesa Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Bydgoszczy p. Daniela Jurewicza. Podczas spotkania omówione zostały   

aktualne zagadnienia z zakresu nadzoru ogólnego oraz sprawy finansowe. W tym samym dniu 

w Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego w Więcborku z okazji Narodowego 

Dnia Żołnierzy Wyklętych Miejsko Gminna Biblioteka Publiczna w Więcborku 

zorganizowała Gawędę Historyczną p. Małgorzaty Jarocińskiej pt.: „Zachowała się jak trzeba 

o Danusi Siedzikównej – Ince”. Radę Miejską w tym wydarzeniu reprezentował 

Wiceprzewodniczący RM p. Henryk Szwochert. 

05.03.2019r. – Wiceprzewodniczący RM p. Henryk Szwochert uczestniczył w obchodach 

Gminnego Dnia Kobiet zorganizowanych przez Zarząd Kół Gospodyń Wiejskich z terenu 

Gminy Więcbork. 



4 
 

09.03.2019r. – Przewodnicząca RM uczestniczyła w zebraniu sprawozdawczo-wyborczym 

Ochotniczej Straży Pożarnej w Zakrzewku. 

12.03.2019r. – dyżur Przewodniczącej RM w sprawach skarg i wniosków mieszkańców. 

13.03.2019r. – Wiceprzewodniczący RM p. Henryk Szwochert reprezentował Radę Miejską 

na Targach Pracy i Edukacji w Sępólnie Krajeńskim. 

15.03.2019r. – udział Przewodniczącej RM w zebraniu sprawozdawczo-wyborczym MGLKS 

„GROM” Więcbork. 

21.03.2019r. – udział Przewodniczącej RM w „Wieczorze Poezji” p. Ireny Boroch i Andrzeja 

Ossowskiego zorganizowanym przez Miejsko-Gminną Bibliotekę Publiczną w Więcborku. 

25.03.2019r. – udział w posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych 

Rady Miejskiej w Więcborku. 

26.03.2019r. – udział w posiedzeniu połączonych Komisji: Budżetu i Fionansów oraz 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego Rady 

miejskiej w Więcborku. 

Ad. 6 Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

01.03.2019r. - obchody Narodowego Dnia Pamięci Żołnierzy Wyklętych. Burmistrz 

Więcborka p. Waldemar Kuszewski wraz z Zastępcą Burmistrza p. Jackiem Masztakowskim 

oraz Zastępcą Przewodniczącej RM Panią Beatą Lidą złożyli kwiaty na grobach Żołnierzy 

Wyklętych, na cmentarzu Komunalnym oraz Parafialnym w Więcborku. Tego samego dnia 

Burmistrzowie uczestniczyli w otwarciu wystawy poświęconej Żołnierzom Wyklętym,  

w MGBP w Więcborku, a także w zebraniach sprawozdawczo-wyborczym sołectw: Śmiłowo 

(miejsce: świetlica wiejska sołectwa Śmiłowo) i Witunia (miejsce: świetlica wiejska sołectwa 

Witunia) 

02.03.2019r. - udział w Balu Charytatywnym „Szpital Wspólnym Dobrem” (miejsce: sala 

„U Ewy” w Luchowie) 

04.03.2019r - wraz z Przewodniczącą Rady Miejskiej w Więcborku Panią Anną Łańską 

udział w spotkaniu z Wojewodą Kujawsko-Pomorskim Panem Mikołajem Bogdanowiczem 

oraz Prezesem Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy (miejsce: Kujawsko 

Pomorski Urząd Wojewódzki w Bydgoszczy), a także w Konwencie Powiatu Sępoleńskiego. 

Poruszone tematy to m.in. nocne dyżury aptek na terenie powiatu sępoleńskiego, IV Targi 

Pracy i Edukacji oraz Wizyta Wojewody Kujawsko-Pomorskiego na terenie Powiatu (gabinet 

Burmistrza). Ponadto tego dnia Burmistrz Więcborka uczestniczył w zebraniu 

sprawozdawczo-wyborczym sołectwa Jeleń (miejsce: świetlica wiejska sołectwa Jeleń). 

05.03.2019r. - udział w zebraniu sprawozdawczo-wyborczym sołectwa Zakrzewska Osada 

(miejsce: świetlica wiejska w Zakrzewskiej Osadzie), obchodach Gminnego Dnia Kobiet 

(miejsce: sala Bankietowa Pana Szylinga w Więcborku) oraz w zebraniu sprawozdawczo-

wyborczym sołectwa Zakrzewek (miejsce: świetlica wiejska w Zakrzewku). 
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06.03.2019r. - wizyta Wojewody Kujawsko-Pomorskiego Pana Mikołaja Bogdanowicza  

w Powiecie Sępoleńskim. M.in. wizyta w 14-to osobowych Domach dla Dzieci w Więcborku, 

Szpital Powiatowy w Więcborku, objazd po drogach wyremontowanych po nawałnicy  

w ramach środków rządowych. Tego dnia Zastępca Burmistrza Pan Jacek Masztakowski 

uczestniczył w zebraniu sprawozdawczo-wyborczym sołectwa Puszcza (miejsce: świetlica 

wiejska w Puszczy). 

07.03.2019r. - udział w zebraniu sprawozdawczo-wyborczym sołectwa Borzyszkowo 

(miejsce: świetlica wiejska sołectwa Borzyszkowo). 

08.03.2019r. - spotkanie z Prezesem Klubu Basket 25 Panem Czesławem Woźniakiem  

w sprawie dalszego funkcjonowania sekcji koszykówki dziewczynek w Więcborku (miejsce: 

gabinet Burmistrza). Ponadto spotkanie z członkami zespołu „Wesołe nutki”, który zakończył 

swoją działalność. Na bazie słuchaczy UTW ma powstać nowy zespół wokalny (miejsce: 

Salka Muzyczna w MGOK w Więcborku) oraz z okazji Dnia Kobiet, Burmistrz złożył 

życzenia Paniom – słuchaczkom Uniwersytetu Trzeciego Wieku, które tego dnia wysłuchały 

gawędy Pani Małgorzaty Jarocińskiej „Niezwykłe kobiety II Rzeczpospolitej” (CAS w 

Więcborku). 

09.03.2019r. - udział w Walnym Zebraniu Sprawozdawczym OSP Zakrzewek (miejsce: 

świetlica wiejska w Zakrzewku) 

11.03.2019r. - udział w zebraniu sprawozdawczo-wyborczym sołectwa Zgniłka (dom Pana 

Sołtysa). Ponadto tego dnia burmistrz wziął udział w spotkaniu z sołtysami z okazji Dzień 

Sołtysa. W trakcie spotkania wręczone zostały wyróżnienia i podziękowania dla dwóch 

ustępujących sołtysów (Pani Elżbieta Szefer oraz Pan Stanisław Schwartz), a także 

przywitano nowych sołtysów (Pani Natalia Szefer oraz Pan Zdzisław Rączka).Sołtysi 

otrzymali też wyróżnienia z okazji jubileuszy bycia sołtysem (miejsce: CAS w Więcborku). 

Ponadto tego dnia Burmistrz uczestniczył również w zebraniu sprawozdawczo-wyborczym 

sołectwa Dalkowo (miejsce: dom Pani Sołtys).  

13.03.2019r. URLOP WYPOCZYNKOWY Burmistrza Więcborka. Tego dnia Zastępca 

Burmistrza Pan Jacek Masztakowski uczestniczył w IV Targach Pracy i Edukacji w Sępólnie 

Krajeńskim (miejsce: Hala Krajna Arena w Sępólnie Krajeńskim), natomiast Burmistrz 

wieczorem wziął udział w spotkaniu z członkami Więcborskiej Orkiestry Dętej (miejsce: 

MGOK w Więcborku).  

14.03.2019r. - udział w zebraniu sprawozdawczo-wyborczym sołectwa Frydrychowo 

(miejsce: remiza OSP w Sypniewie) oraz zebraniu sprawozdawczo-wyborczym sołectwa 

Adamowo (miejsce: remiza OSP w Sypniewie). 

15.03.2019r. - udział w Walnym Zebraniu Sprawozdawczo -Wyborczym MGLKS „Grom” 

Więcbork (miejsce: Stadion Miejski w Więcborku). 

16.03.2019r. - udział w zakończeniu Gminnej Ligi Halowej Piłki Nożnej (miejsce: sala 

gimnastyczna SP w Sypniewie) 
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18.03.2019r. - spotkanie i podpisanie umów dot. przystąpienia Gminy Więcbork do 

rządowego programu „Polska Bezgotówkowa”. Dzięki temu do końca sierpnia 2021 roku 

mamy zapewnioną bezpłatną obsługę terminali płatniczych w Urzędzie Miejskim oraz 

Urzędzie Stanu Cywilnego (miejsce: gabinet Burmistrza). Tego dnia Burmistrz  

uczestniczyłem również w zebraniu sprawozdawczo-wyborczym sołectwa Nowy Dwór 

(miejsce: świetlica wiejska w Nowym Dworze). 

19.03.2019r. - spotkanie z użytkownikiem wieczystym działki nad Jeziorem w Więcborku, 

który wystąpił o wydanie warunków zabudowy (gabinet Burmistrza) oraz udział  

w  posiedzeniu Komisji Rewizyjnej RM w Więcborku (miejsce: gabinet Przewodniczącej RM 

w Więcborku)  

20.03.2019r. - spotkanie z Panem Witoldem Dzierżakiem, z-cą Dyrektora KOWR-u  

w Bydgoszczy. Sprawa dot. gruntów rolnych dzierżawionych od KOWR-u oraz 

zainteresowania tymi gruntami przez rolników Gminy Więcbork (miejsce: gabinet 

Burmistrza) oraz spotkanie „Razem dla Kujaw i Pomorza” zorganizowane przez Wojewodę 

Kujawsko-Pomorskiego Pana Mikołaja Bogdanowicza. W spotkaniu uczestniczyli 

przedstawiciele m.in. ARiMR, KOWR-u, K-P Lekarz Weterynarii. Spotkanie dla rolników 

powiatu sępoleńskiego (miejsce: CKiS w Sępólnie Krajeńskim) 

21.03.2019r. - udział w: Walnym Zebraniu Sprawozdawczym LGR „Krajna i Pałuki” 

(miejsce: Przystań w Nakle nad Notecią), wieczorze poezji Pani Ireny Boroch oraz Pana 

Andrzeja Ossowskiego (MGBP w Więcborku) i zebraniu sprawozdawczo-wyborczym 

sołectwa Zabartowo (miejsce: świetlica wiejska w Zabartowie). 

22.03.2019r. - spotkanie z Dyrektorem Zakładu Gospodarki Komunalnej w Więcborku 

Panem Adamem Kubiakiem oraz kierownikiem wodociągów Panem Piotrem Łukarskim. 

Omówiono m.in. temat Stacji Uzdatniania Wody w Sypniewie (miejsce: gabinet Burmistrza). 

Poza tym Burmistrz uczestniczyłem w zebraniu sprawozdawczo-wyborczym sołectwa 

Sypniewo (remiza OSP w Sypniewie). 

23.03.2019r. - udział w Walnym Zebraniu Sprawozdawczym OSP Zabartowo (miejsce: 

świetlica wiejska w Zabartowie). 

25.03.2019r. - udział w posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury i Sportu i Spraw Społecznych 

RM w Więcborku (miejsce: CAS w Więcborku). 

26.03.2019r. - wraz z Komendantem Wojskowej Komendy Uzupełnień, podpułkownikiem 

Adamem Ciesielskim Burmistrz Więcborka udał się do mieszkańca gminy Więcbork Pana 

Alfonsa Musiała (Sypniewo) w celu wręczenia srebrnego Medalu za Zasługi na Rzecz 

Obronności Kraju (miejsce: dom Pana Musiała). W tym dniu Burmistrz wziął udział  

w spotkaniu z kierownikiem Gminnej Spółki Wodnej Panem Adamem Zawieją (miejsce: 

gabinet Burmistrza) oraz, w posiedzeniu połączonych Komisji Budżetu i Finansów oraz 

Rolnictwa /…/ RM w Więcborku (miejsce: CAS w Więcborku) 

Informacje dodatkowe Burmistrza Więcborka: 
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 Przetarg na kanalizację w Więcborku - w budżecie Gminy zabezpieczona kwota: 

1 465 813,85zł 

     - wpłynęły 4 oferty od 1 752 841zł do 1 429 084zł 

     - wszyscy oferenci zaproponowali 8 lat gwarancji 

 

 W czwartek wraz z Panią Skarbnik Burmistrz Więcborka uda się do Torunia podpisać 

umowę na dofinansowanie drogi w Pęperzynie - odcinek do Szkoły Podstawowej  

w Pęperzynie, który został przebudowany w roku 2018 /dof. 220 017zł, wart. całkowita 

398 527/ 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję 

Radny Jan Antczak dopytywał, o termin przetargu na wykonanie kanalizacji w Runowie. 

Burmistrz Więcborka odpowiedział, termin składania ofert na wykonanie inwestycji  

w Runowie upłynie 9 kwietnia 2019 roku o godz. 10:00. 

 

Radny Andrzej Wenda zauważył, że o spotkaniu z Wojewoda Kujawsko-Pomorskim,  

o którym wspominał Burmistrz,  wielu rolników nie wiedziało. Informacja dotarła już 

praktycznie po tym, jak spotkanie się odbyło. 

 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję i udzieliła głosu Senatorowi Rzeczypospolitej 

Polskiej p. Janowi Rulewskiemu. 

 

Senator wystąpił z referatem pt. 3 X NIE, czyli o trzech problemach trapiących Polskę : 

niepełnosprawni, niesamodzielni /starcy/, niealimentowani.  

Senator Jan Rulewski podziękował Przewodniczącej RM za możliwość uczestnictwa  

w obradach sesji i wystąpienia w jego trakcie. 

Wystąpienie dostępne na stronie BIP Gminy Więcbork – obrady VII sesji RM 

27.03.2019r. 

Skład Rady Uzupełnił radny Władysław Rembelski /obecnych 15 radnych/ 

 

Ad. 7. Interpelacje i zapytania radnych. 

1. Radny Andrzej Wenda zgłosił trzy interpelacje: 

 Wniósł o dokończenie odcinka drogi w kierunku Wilczych Jarów o długości ok. 1km  

/ Al. Dębowa/ i przygotowanie dokumentacji w celu uzyskania na zadanie środków 

zewnętrznych np. od Wojewody Kuj.-Pom lub z FOGR-u. 

 Z uwagi na brak możliwości pozyskania przez sołectwa pracowników w ramach prac 

społecznie – użytecznych radny prosił o rozważenie przez Burmistrza Więcborka 

wniosku, dotyczącego skierowania do prac porządkowych na terenie sołectw, 

pracowników zatrudnionych w ww. celu przez Urząd Miejski w Więcborku. 

 Pytał, czy w związku ze zmianą niektórych ulic na terenie gminy Więcbork, 

koniecznie jest wymienienie przez mieszkańców tychże ulic, dokumentów praw jazdy. 

2. Radny Jan Antczak interpelował w kwestii interwencji Burmistrza Więcborka, odnośnie 

jakości napraw punktów świetlnych, w związku z ich powtarzającą się awaryjnością.  
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Powyższe interpelacje złożone zostały przez radnych na piśmie i przekazane Przewodniczącej 

Rady Miejskiej w Więcborku. 

Ad. 8. Informację o stanie zaawansowania działań dotyczących przedsięwzięcia polegającego 

na gazyfikacji gminy Więcbork przedstawił Dyrektor Oddziału Zakładu Gazowniczego, 

Polska Spółka Gazownictwa sp. z o.o. Oddział Zakład Gazowniczy w Bydgoszczy  

p. Sebastian Latanowicz. 

Informację poprzedziła prezentacja multimedialna obrazująca formy dystrybucji 

paliwa gazowego przez Polską Spółkę Gazownicza w tym rozwiązanie, które dotyczyć 

będzie sieci gazowej na terenie gminy Więcbork. 

Rozpoczynając wystąpienie Dyrektor Oddziału ZG PSG p. Sebastian Latanowicz 

powitał wszystkich w imieniu Polskiej Spółki Gazownictwa, a w szczególności pracowników 

Spółki z Oddziału w Bydgoszczy. Podziękował również za skierowane do niego zaproszenie, 

dzięki któremu pojawił się na sesji. Nadmienił, że Więcbork odwiedza już po raz trzeci  

i obecnej wizycie towarzyszy uczucie zadowolenia, gdyż kwestie dotyczące gazyfikacji 

układają się po jego myśli tj. wszystko jest na dobrej drodze. Przygoda z Więcborkiem 

zaczęła się w 22 czerwca 2017r., kiedy to został podpisany z Burmistrzem Więcborka list 

intencyjny odnośnie podjęcia próby gazyfikacji w miejscowości Więcbork. Wiedziano, ze 

Więcbork od dłuższego czasu podejmował działania w kierunku gazyfikacji terenu i ostanie 

posunięcia wskazują na spełnienie oczekiwań w tym zakresie. Przedsięwzięcie jest na 

dobrym, słusznym etapie tj. etapie projektowania sieci gazowej w Więcborku i sam ma 

nadzieję, że firma która wygrała postępowanie przetargowe w tym zakresie zakończy ten etap 

sukcesem i pozwolenie na budowę będzie uzyskane w czerwcu 2020r. Po uzyskaniu 

pozwolenia na budowę, nastąpi faza wyłonienia wykonawcy sieci i stacji regazyfikacji gazu 

skroplonego. Wygląd oraz schemat stacji ukazany został w przedstawionej prezentacji. Jest to 

działanie ekologiczne i sprawdzona technologia. Zgodnie też z tym, o czym rozmawiał  

z Burmistrzem Więcborka, w perspektywie rozważane jest liniowe doprowadzenie gazu  

z Sępólna Krajeńskiego, a stacja przeniesiona zostanie do innej miejscowości. W przyszłym 

roku planowane jest uruchomienie w Urzędzie Miejskim w Więcborku dyżuru pracownika 

PSG, który będzie do dyspozycji mieszkańców i będzie mógł odpowiedzieć na wszystkie ich 

pytania i wątpliwości dotyczące przedsięwzięcia. Jeżeli taka będzie wola włodarzy, można 

będzie również zorganizować spotkanie ogólne z mieszkańcami gminy Więcbork w celu 

przedstawienia wszystkich problemów i zagadnień związanych z przyłączeniem się do sieci 

gazowej. 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

Radny Jan Antczak powiedział, że bardzo, by się ucieszył, gdyby Dyrektor powiedział, że 

inwestycja zostanie zrealizowana całościowo do roku 2020. 

Dyrektor Oddziału PSG odpowiedział, że na tym etapie Spółka bardzo mocno monitoruje 

proces projektowania i na ten moment nie pojawiły się żadne trudności. W związku też z tym 

Spółka oczekuje, że  wszystko ułoży się pomyślnie i pozwolenie na budowę otrzyma. Proces 

projektowania jest dla nich elementem najtrudniejszym w realizacji inwestycji. Drugim 

problemem będzie faza wyłonienia wykonawcy zadania. Na terenie Polski buduje się wiele 

sieci gazowych, w związku z programem przyspieszenia gazyfikacji, zakładającym powstanie 

do końca roku 2022 około 5 tys. km sieci gazowej i pozbycie się tzw. ubóstwa gazowego  

tj. danie mieszkańcom wyboru, co do opcji korzystania z paliw stałych, czy gazu. Spółka 

spodziewa się, że jeżeli w pierwszym postępowaniu przetargowym uda się wyłonić 

wykonawcę, to zakłada się, że pierwsi odbiorcy gazu naziemnego na terenie miejscowości 
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Więcbork, zaczęliby korzystać z sieci gazowej jesienią 2021 roku tj. przed sezonem 

grzewczym. 

Radna Beata Lida wyraziła zadowolenie, że gaz wkrótce w Więcborku popłynie. Dociekała 

także, czy Spółka zastanawiała się również nad położeniem infrastruktury gazowej na terenie 

całej gminy Więcbork. 

Dyrektor Oddziału PSG potwierdził, że tak. Obecnie w grę wchodzą jeszcze dwie 

miejscowości przyległe do Więcborka czyli Runowo Krajeńskie i Witunia ale  

o pozostałych nie zapominają. Przepustowość stacji wynosić będzie Q 1250, więc spokojnie 

zabezpieczy dopływ gazu dla Więcborka i ościennych mniejszych miejscowości. Póki co na 

początku przyszłego roku planowane są spotkania z mieszkańcami Wituni i Runowa 

Krajeńskiego i dopiero wówczas, kiedy wiadomo będzie kiedy sieć powstanie, na podstawie 

uzyskanego pozwolenia na budowę, zacznie się wydawanie warunków dla tych dwóch 

miejscowości. Istnieją dwa warunki realizacji inwestycji. Po pierwsze PSG musi mieć 

możliwość pobudowania sieci gazowej tj. uzyskać prawa do danego terenu na cele 

inwestycyjne, po drugie inwestycja ekonomiczna musi być spełniona tzn. musi zostać 

uzyskana efektywność ekonomiczna. Przyłączając nowych odbiorców do sieci, inwestycja 

musi się zwrócić PSG w przeciągu trzydziestu lat. Jeżeli inwestycja się nie zwraca, wtedy nie 

można podjąć decyzji, o budowie sieci w danej miejscowości. 

Radny Wojciech Janicki pytał, czy projekt gazyfikacji obejmuje cały Więcbork, gdyż 

pamięta, że pewne zawirowania w tym zakresie dotyczyły jednego z osiedli w Więcborku,  

a mianowicie Osiedla Łopiennik. 

Dyrektor Oddziału PSG stwierdził, że trudno mu w tej chwili wypowiadać się na ten temat 

ale na stronie internetowej Gminy Więcbork jest dostępny projekt gazyfikacji  

i tam można to sprawdzić. Jeżeli do Spółki trafiają wnioski z danego obszaru, to rozważa ona, 

czy jest zasadność ekonomiczna inwestowania na danym terenie, wówczas też projektowana 

jest sieć. W tym przypadku nic nie stoi na przeszkodzie, żeby do tych mieszkańców się udać  

i zapytać, czy chcieliby się przyłączyć do sieci gazowej. Przed sesją rozmawiano też  

o przyłączeniu sieci do małego osiedla planowanego na 5-6 budynków i dziś też 

poinformowano dewelopera o złożeniu do PSG wniosku o przyłączenie do sieci i odrębnym 

projektem zostanie zaprojektowana dla ww. sieć. Zatem w tym kontekście kolejne osiedla, 

czy ulice nie stanowią problemu. W tym aspekcie, w grę może wchodzić jedynie inny 

projektant. 

Radny Stanisław Wegner chciał wiedzieć, jakie koszty będzie musiał ponieść przeciętny 

„kowalski” chcąc się przyłączyć do cieci gazowej. Przyjął, że partycypacja w kosztach 

budowy jakaś jednak będzie. 

Odpowiem: i tak i nie. W zasadzie nie. W grę wchodzi opłata przyłączeniowa, którą reguluje 

taryfa, a tą określa Urząd Regulacji Energetyki i swoim podpisem sygnuje to Prezes URE. Na 

tą chwilę, opłata przyłączeniowa dla każdego odbiorcy indywidualnego  /dotyczy: odcinka: 

od gazociągu biegnącego w ulicy do wybudowania przyłącza, do 15m/ wynosi 2.300,00 zł. 

brutto. To są koszty, który odbiorca ponosi na rzecz PSG – odpowiedział Dyrektor 

Oddziału PSG 

 

Wicestarosta Powiatu powiedział, ze Osiedle Łopiennik jest ujęte w projekcie. Zapytał 

też, czy cena gazu skroplonego będzie taka sama, jak gazu ziemnego. 
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Dyrektor Oddziału PSG podał, że cena będzie taka sama. W 2007 roku nastąpił rozdział, 

Polska Spółka Gazownictwa, należąca do grupy kapitałowej polskiego Górnictwa  

i Gazownictwa dystrybuuje gaz tj. przesyła do odbiorcy. Natomiast społeczeństwo ma do 

wyboru kilku sprzedawców gazu i z nimi następuje zwarcie umowy na sprzedaż gazu. Jeżeli 

chodzi o PSG, to taryfa cały czas jest obniżana. Obowiązująca taryfa została obniżona o 5%, 

co oznacza korzyść dla odbiorcy indywidualnego w kwocie 40,00 zł. 

Wicestarosta Powiatu sprostował, że osiedla Łopiennik nie ma w projekcie i przeprosił za 

wprowadzenie w błąd.  

Burmistrz Więcborka odnosząc się do kwestii poruszonej przez Wicestarostę Powiatu  

i pytania radnego Wojciecha Janickiego wyjaśnił, iż temat Osiedla Łopiennik był już 

wcześniej wywołany, był też tematem rozmów z Dyrektorem PSG. W tym zakresie podjęto 

decyzję o wystosowaniu do mieszkańców Osiedla Łopiennik informacji o tym, że 

zainteresowani podłączeniem do sieci gazowej mają składać wnioski z taką deklaracją do 

Rzędu Miejskiego w Więcborku. Wszystkie zebrane wnioski zostały przesłane do PSG  

i osoby merytoryczne w tym zakresie, mają te informacje. Wnioski zostaną poddane 

stosownej weryfikacji, między innymi pod kątem opłacalności, i nic nie stoi na przeszkodzie, 

by w ramach projektu zaprojektuj wybuduj, ująć osiedle w projekcie. 

Przewodnicząca RM zaproponowała, by w celu uniknięcia nieporozumień, uaktualnić mapę 

– projekt gazyfikacji znajdujący się na stronie internetowej Gminy Więcbork, skoro pewne 

czynności zostały już podjęte. 

Dla ścisłości powiem tak. Mamy taką umowę ramową, gdzie projektujemy gazociąg do 

1000m, budujemy przyłącze i to bardzo sprawnie nam idzie i wygląda dobrze jeżeli chodzi  

o praktykę. Natomiast my będziemy budowali wszędzie tam sieć gazową i będziemy prosili 

żeby odbiorcy się do nas zgłaszali, ale musimy spełnić jeden podstawowy warunek tj. 

efektywność ekonomiczną. Stąd też planowane spotkania i indywidualne docieranie do 

odbiorców – mówił  Dyrektor Oddziału PSG. 

Radny Mateusz Łański dociekał ile % domostw w Wituni musiałoby wyrazić wolę 

przyłączenia się do sieci gazowej, żeby projekt inwestycji był dla PSG opłacalny i mógł 

zostać zrealizowany. 

Proponowałbym dla Wituni i Runowa Krajeńskiego, żeby zorganizowane zostało  

z mieszkańcami spotkanie. My wówczas na takie spotkanie przyjedziemy i określimy, jak 

byśmy widzieli rozbudowę sieci z miejscowości Więcbork do Wituni i Runowa Krajeńskiego. 

Wtedy jeżeli byśmy wiedzieli ile tej sieci musimy pobudować, moglibyśmy określić na 

podstawie rozdanych państwu ankiet, jaki jest potencjał w zakresie zapotrzebowania na gaz 

ziemny. Natomiast jedno musimy sobie uświadomić. To że my tutaj pobudujemy ta stację 

regazyfikacji, to będziemy się starać cały czas o to, żeby jak najwięcej klientów było, żeby 

przyciągnąć tu jak największą liczbę zainteresowanych, przedsiębiorców. Żeby też ta 

inwestycja liniowa, czyli pociągnięcie gazu ziemnego z Sępólna Krajeńskiego, było dla Firmy 

opłacalne. Tą stację regazyfikacji z Więcborka chcielibyśmy wówczas przenieść do  innej 

mniejszej miejscowości, która jeszcze nie ma gazu  - mówił  Dyrektor Oddziału PSG. 

Radny Henryk Szwochert stwierdził, że słysząc o aspekcie ekonomicznym zastanawia się, 

czy jest w ogóle szansa na to, żeby gaz  nie pojawi się w Więcborku. Czy może pojawić się 

sytuacja, że inwestycja nie będzie opłacalna i sieć gazowa nie zostanie wybudowana. 
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Dyrektor Oddziału PSG mówił, że sondując rynek w Więcborku, brali pod uwagę jedną 

zasadniczą rzecz tj. potencjał przyłączenia się do sieci. Należy sobie jednak śmiało 

powiedzieć, że świadomość społeczeństwa rośnie odnośnie smogu i zagrożeń, jakie on za 

sobą niesie. Dlatego też wszystkim zaczyna zależeć, by ogrzewać się paliwami 

ekologicznymi. W związku z tym pojawiają się programy, które sprzyjają ekologii np. 

termomodernizacja itp. pozwalające też pewne rzeczy odliczyć od podatku, a być może gmina 

pozyska również jakieś środki na dofinansowanie proekologicznych rozwiązań. Dyrektor 

uważał, że odwrotu od gazu ziemnego dla Więcborka nie ma. Procedura ruszyła w oparciu  

o sondaż rynku i jest na etapie projektowania. Ponowna analiza nastąpi w momencie 

podejmowania decyzji o dalszej realizacji tj. czy budować. Niemniej jeżeli przyłączą się 

mieszkańcy, przedsiębiorcy, Witunia, Runowo Krajeńskie i zainteresowany deweloper nie 

widzi zagrożenia dla tej inwestycji w Więcborku. 

Radna Beata Lida pytała, czy koszt podłączenia prywatnej posesji do gazu będzie niezależny 

od odległości wykonania przyłącza. 

Do 15m koszt ten wynosi wg taryfy urzędowej 2.300,00 zł. Za każdy dodatkowy metr trzeba 

będzie zapłacić ok. 78,00 zł. Spółka kładzie instalację w ciągach ulicznych, zatem od posesji 

po jednej stronie może to być np. 3m, a po drugiej po przejściu przez jezdnię będzie te 15m. 

Dłuższe przyłącza będą stanowić wyjątki – odpowiedział Dyrektor Oddziału PSG. 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję i ogłosiła dziesięciominutową przerwę  

w obradach. 

Po przerwie obrady wznowiono. 

Ad.9 Informację na temat realizacji zadań w roku 2018 i  planowanych przedsięwzięć na rok 

2019 przedstawiła Dyrektor Miejsko-Gminnej Biblioteki Publicznej oraz Punktów 

Filialnych p. Ludmiła Piekałkiewicz – Geruzel. 

 

Informacja stanowi załącznik Nr 3 do niniejszego Protokołu i jest dostępna na stronie 

BIP Gminy Więcbork. 

 

Informację uzupełniła prezentacja multimedialna. 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

 

Radny Jan Antczak podziękował Dyrektor za obszerną informację i wyraził zadowolenie  

z dużej ilości przedsięwzięć podejmowanych przez Jednostkę. Pytał też, jaka jest proporcja 

mężczyzn i kobiet odwiedzających Dyskusyjny Klub Książki. 

 

W dyskusyjnym Klubie Książki są same kobiety. Jeżeli chodzi o Dyskusyjny Klub Książki 

dla dzieci, to nabór rozpoczyna się we wrześniu, kończy w czerwcu. W tym do czerwca było 

więcej dziewczynek, w tym od września tj. obecnie jest więcej chłopców - odpowiedziała 

Dyrektor MGBP. 

 

Radny Stanisław Wegner podziękował Dyrektor MGBP i pracownik za duży wkład i pracę 

na rzecz rozwoju lokalnej kultury. 

 

Przewodnicząca RM uważała, że w tej dziedzinie nie ma się czego wstydzić, Dyrektor jest 

prężna, młoda, odważna, zatem należy mieć nadzieję, że działalność nadal będzie na takim 

samym poziomie. 
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Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję. 

 

Ad.10 Sprawozdanie ze spotkania z organizacjami pozarządowymi przedstawiła 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych p. Beata Kopta. 

Sprawozdanie stanowi Załącznik Nr 4 do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze 

RM oraz stronie BIP Gminy Więcbork/ 

Punkt nie wywołał dyskusji radnych. 

Ad.11 Projekt uchwały w sprawie dofinansowania doskonalenia zawodowego nauczycieli 

zatrudnionych w przedszkolu orz szkołach, dla których Gmina Więcbork jest organem 

prowadzącym omówiła Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku  

p. Danuta Zawidzka. 

 

Zgodnie z art. 70a ust. 1 i 3 ustawy z dnia 26 stycznia 1982r. Karta Nauczyciela, środki na 

doskonalenie zawodowe nauczycieli zabezpiecza się w budżecie gminy w wysokości 0,8% 

planowanych rocznych środków przeznaczonych na wynagrodzenia osobowe nauczycieli. 

Zgodnie z rozporządzeniem Ministra Edukacji Narodowej z dnia 18 stycznia 2019r.  

w sprawie dofinansowania doskonalenia zawodowego nauczycieli, organ prowadzący szkoły 

opracowuje na każdy rok budżetowy, plan dofinansowania form doskonalenia zawodowego 

nauczycieli, maksymalną kwotę dofinansowania opłat, oraz specjalności i formy kształcenia, 

na które dofinansowanie jest przyznawane. 

 

Opinia Połączonych Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych– 

pozytywna. 

 

Pytań nie wniesiono. 

Na sali 15 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 15 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik Nr 5 do Protokołu i dostępne jest 

na stronie BIP Gminy Więcbork. 

 

Ad.12 Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 

ścieków na terenie gminy Więcbork przedstawił Dyrektor Zakładu Gospodarki 

Komunalnej w Więcborku p. Adam Kubiak. 

 

 

Zgodnie z art. 19 ust. 1 ustawy z dnia 7 czerwca 2001r. o zbiorowym zaopatrzeniu wodę  

i zbiorowym odprowadzaniu ścieków "Rada gminy, na podstawie projektów regulaminów 

dostarczania wody i odprowadzania ścieków opracowanych przez przedsiębiorstwa 

wodociągowo-kanalizacyjne, przygotowuje projekt regulaminu dostarczania wody  

i odprowadzania ścieków oraz przekazuje go do zaopiniowania organowi regulacyjnemu, 
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zawiadamiając o tym przedsiębiorstwa  wodociągowo-kanalizacyjne". W dniu 23 listopada 

2018r. do Rady Miejskiej w Więcborku wpłynęło Postanowienie Dyrektora Regionalnego 

Zarządu Gospodarki Wodnej w Bydgoszczy z dnia 19 listopada 2018r., opiniujące 

negatywnie projekt regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków przyjęty przez 

Radę Miejską w Więcborku uchwałą Nr XLVI/348/18 z dnia 29 sierpnia 2018r. w sprawie 

przyjęcia projektu regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie gminy 

Więcbork, celem przekazania go do zaopiniowania organowi regulacyjnemu. Po naniesieniu 

poprawek do projektu Regulaminu ponownie został on przedłożony do zaopiniowania 

Dyrektorowi Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej w Bydgoszczy na podstawie 

uchwały Nr V/26/19 z dnia 30 stycznia 2019r. w sprawie przyjęcia „Regulaminu dostarczania 

wody i odprowadzania ścieków na terenie gminy Więcbork" w celu przekazania go do 

zaopiniowania organowi regulacyjnemu. Dnia 26 lutego 2019r. do Rady Miejskiej  

w Więcborku wpłynęło Postanowienie z dnia 19 lutego 2019r. ww. Organu, pozytywnie 

opiniujące przesłany projekt Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na 

terenie gminy Więcbork. Zgodnie z art. 19 ust. 2 i 3 ustawy  o zbiorowym zaopatrzeniu w 

wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków, po uzyskaniu opinii organu regulacyjnego, rada 

gminy uchwala regulamin dostarczania wody i odprowadzania ścieków. Przyjęcie nowego 

Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie gminy Więcbork, przy 

jednoczesnym uchyleniu dotychczas obowiązującego, wynika ze zmiany ustawy o zbiorowym 

zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków. Zachodzi więc konieczność 

dostosowania zapisów Regulaminu do obowiązujących regulacji prawnych. 

 

 

Opinia Połączonych Komisji: Budżetu i Finansów oraz Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego – pozytywna. 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

 

Radny Stanisław Wegner w imieniu mieszkańców Więcborka pytał, kiedy woda  

z wodociągu będzie miała normalny zapach i smak. Ludzie płacą za wodę i zgodnie z prawem 

powinni mieć ją dostarczaną właściwej jakości. Mieszkańcy są już zirytowani odpowiedzią, 

że „wodociąg jest płukany, stąd woda ma taką nie inną woń i smak”. Jak długo jeszcze 

wodociąg będzie płukany? Kiedy woda będzie właściwej jakości? 

 

Dyrektor ZGK stwierdził, że woda podawana ze stacji uzdatniania wody w Więcborku 

odpowiada wszelkim normom, zgodnie z  Rozporządzeniem Ministra Zdrowia. Niemniej 

płukanie następowało w sieci wodociągowej istniejącej na terenie miasta. Sieć była płukana  

w listopadzie ubiegłego roku ale nastąpiło pewne zawirowanie i do sieci wróciły 

mikroorganizmy - drobnoustroje badane w temperaturze 25°C po 72 godzinach. Teraz ZGK 

zwalcza zanieczyszczenie, a za dwa tygodnie wykonana zostanie próba i ma nadzieję, że 

woda będzie wolna od drobnoustrojów.  

 

Radny Wegner mówił, że skoro jak twierdzi Dyrektor woda spełnia wszystkie parametry , 

jest zalecenie Sanepid, aby ją odpowiednio długo gotować dla dzieci i osób starszych i jest 

warunkowo zdatna do spożycia? 

 

Jest to komunikat Sanepid, że woda jest przydatna do spożycia po przegotowaniu  

i przestudzeniu dla dzieci w wieku do dwóch – trzech lat, natomiast nie zagraża ona w ogóle 

zdrowiu mieszkańców dorosłych – odpowiedział Dyrektor ZGK. 
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Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję i zarządziła głosowanie. 

 

Na sali 15 radnych. 

 

 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 14 radnych 

Przeciwny - 1 radny 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik Nr 6 do Protokołu i dostępne jest 

na stronie BIP Gminy Więcbork. 

 

Ad. 13-14 Projekty uchwał dotyczące kąpielisk na terenie Gminy Więcbork przedstawił 

Zastępca Burmistrza Więcborka p. Jacek Masztakowski. 

 

a) w sprawie określenia wykazu kąpielisk na terenie Gminy Więcbork. 

 

Ustawa z dnia 20 lipca 2017 r. Prawo wodne w art. 37 stanowi, że Rada określa, w drodze 

uchwały będącej aktem prawa miejscowego, corocznie do dnia 20 maja sezon kąpielowy, 

który obejmuje okres między 1 czerwca a 30 września oraz corocznie do dnia 20 maja wykaz 

kąpielisk na terenie gminy lub na polskich obszarach morskich przyległych do danej gminy. 

Organizator kąpieliska jest obowiązany do dnia 31 grudnia roku poprzedzającego sezon  

kąpielowy, w którym kąpielisko ma być otwarte, przekazać wójtowi, burmistrzowi lub 

prezydentowi miasta wniosek o umieszczenie w wykazie kąpielisk. Wniosek powinien 

zawierać informacje zgodnie z art. 37 ust.4 i 5. Kompletny wniosek dotyczący kąpieliska 

złożył Urząd Miejski w Więcborku.  Zgodnie z art. 37 Prawa wodnego przekazano do 

zaopiniowania projekt uchwały Wodom Polskim, właścicielowi wód oraz właściwemu 

organowi Inspekcji Ochrony Środowiska i powiatowemu inspektorowi sanitarnemu. Projekt 

został zaopiniowany pozytywnie. 

Burmistrz Więcborka poprzez obwieszczenie przedstawił do publicznej wiadomości projekt 

uchwały na stronie internetowej oraz na tablicy ogłoszeń Urzędu Miejskiego w Więcborku. 

Do dnia 26 lutego 2019 r. nie wpłynęły żadne wnioski. 

 

Opinia Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – pozytywna. 

 

Pytań nie było 

 

Na sali 15 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 15 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik Nr 7 do Protokołu i dostępne jest 

na stronie BIP Gminy Więcbork. 
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b) w sprawie utworzenia miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli na plaży przy 

Jeziorze Konicznym w miejscowości Lubcza. 

 

 

Ustawa z dnia 20 lipca 2017 r. Prawo wodne w art. 37 stanowi, że w przypadku gdy nie jest 

uzasadnione utworzenie kąpieliska, rada gminy może wyrazić, w drodze uchwały będącej 

aktem prawa miejscowego, zgodę na utworzenie miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do 

kąpieli, funkcjonującego przez okres nie dłuższy niż 30 dni w roku kalendarzowym, 

określając sezon kąpielowy dla miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli. 

Organizator miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli, w terminie nie krótszym niż 

30 dni przed planowanym otwarciem miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli, 

przekazuje wójtowi, burmistrzowi lub prezydentowi miasta wniosek o wyrażenie zgody na 

utworzenie miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli. Wniosek złożył Urząd 

Miejski w Więcborku, który będzie organizatorem miejsca okazjonalnie wykorzystywanego 

do kąpieli. Ze względu, iż na plaży w Lubczy w czasie weekendów występuje zwiększona 

liczba kąpiących się osób, a położenie oraz dostępność nie uzasadniają tworzenia w tym 

miejscu kąpieliska, dlatego też z uwagi na dotychczasową praktykę słusznym wydaje się 

utworzenie miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli. Zgodnie z art. 39 ust. 7 

Prawa wodnego przekazano do zaopiniowania projekt uchwały Wodom Polskim, 

właścicielowi wód oraz właściwemu organowi Inspekcji Ochrony Środowiska i powiatowemu 

inspektorowi sanitarnemu. Projekt został zaopiniowany pozytywnie. 

 

Opinia Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – pozytywna. 

 

Pytań nie było 

 

Na sali 15 radnych 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 15 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik Nr 8 do Protokołu i dostępne jest 

na stronie BIP Gminy Więcbork. 

Ad. 15-17 Projekty uchwał z zakresu ochrony środowiska omówił Kierownik Referatu 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Dróg UM w Więcborku p. Tomasz Fifielski. 

 

Opinia Połączonych Komisji: Budżetu i Finansów oraz Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego – pozytywna. 

 

Projekt nie wywołał dyskusji radnych 

 

Na sali 15 radnych 
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Za przyjęciem uchwały głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymał się od głosu - 1 radny 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik Nr 9 do Protokołu i dostępne jest 

na stronie BIP Gminy Więcbork. 

 

 

a) w sprawie zniesienia formy ochrony przyrody. 

 

Aktem prawnym, regulującym obecnie cele, zasady i formy ochrony przyrody w Polsce jest 

ustawa z dnia 16 kwietnia 2004r. o ochronie przyrody. Zgodnie z art. 44 ust. 3, 3a i 4 ww. 

ustawy zniesienie formy ochrony przyrody następuje w razie utraty wartości przyrodniczych  

i krajobrazowych ze względu, na które ustanowiono formę ochrony przyrody, lub w razie 

konieczności realizacji inwestycji celu publicznego w przypadku braku rozwiązań 

alternatywnych lub zapewnienia bezpieczeństwa powszechnego. Zniesienie formy ochrony 

dokonuje Rada Gminy w drodze uchwały w oparciu o uzgodnienia właściwego Regionalnego 

Dyrektora Ochrony Środowiska. Pomniki przyrody podlegają ochronie prawnej. Uzyskanie 

zgody na wycięcie chronionych drzew, a tym samym usunięcie powodowanego przez te 

drzewa zagrożenia wiąże się z koniecznością zniesienia ochrony pomnikowej z drzew, 

ustanowionej Rozporządzeniem Wojewody Bydgoskiego nr 11/91 z dnia 1 lipca 1991r. który 

jest obowiązującym aktem prawa miejscowego, w oparciu o art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 23 

stycznia 2009 r. o zmianie niektórych ustaw w związku ze zmianami w organizacji i podziale 

zadań administracji publicznej w województwie. Celem niniejszej uchwały Rady Miejskiej 

jest zdjęcie ochrony pomnikowej z drzew z gatunku dąb szypułkowy, stanowiących element 

„Alei Dębowej”, położonej w Runowie Krajeńskim, gmina Więcbork. Wymienione drzewa 

utraciły zdolności życiowe i nie rokują szans na przeżycie. Taki stan zdrowotny drzew 

stwarza zagrożenie bezpieczeństwa ludzi i mienia. Biorąc powyższe pod uwagę podjęcie 

niniejszej uchwały należy uznać za uzasadnione. Projekt przedmiotowej uchwały został 

pozytywnie zaopiniowany przez Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska  

w Bydgoszczy. 

 

Opinia Połączonych Komisji: Budżetu i Finansów oraz Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego – pozytywna. 

 

Projekt nie wywołał dyskusji radnych 

 

Na sali 15 radnych 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymał się od głosu - 1 radny 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik Nr 10 do Protokołu i dostępne jest 

na stronie BIP Gminy Więcbork. 

 

b) w sprawie przyjęcia aktualizacji „Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających 

azbest z terenu Gminy Więcbork”. 
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W dniu 14 lipca 2009r. Rada Ministrów przyjęła "Program Oczyszczania Kraju z Azbestu na 

lata 2009 - 2032", którego podstawowym celem jest usunięcie do roku 2032 z terenu Polski 

wyrobów zawierających azbest, wyeliminowanie spowodowanych azbestem negatywnych 

skutków zdrowotnych, a ponadto sukcesywna likwidacja szkodliwego oddziaływania azbestu 

na środowisko i doprowadzenie, w określonym czasie, do spełnienia wymogów ochrony 

środowiska. W związku z powyższym na gminy, powiaty i województwa nałożony został 

obowiązek opracowania "Programów usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest".  

W celu wywiązania się z powyższego obowiązku opracowany został "Program usuwania 

azbestu i wyrobów zawierających azbest Gminy Więcbork". Dokument ten określa m. in. 

obowiązki właścicieli, zarządców nieruchomości i wykonawców prac polegających na 

zabezpieczaniu i usuwaniu wyrobów zawierających azbest. Przedstawia również aktualny 

stan w zakresie ilości wyrobów zawierających azbest znajdujących sie na terenie miasta  

i gminy. Określa harmonogram realizacji programu i wskazuje na środki finansowe, 

niezbędne do jego realizacji z jednoczesną możliwością pozyskania środków zewnętrznych na 

jego utylizację. Ponadto przyjęcie w/w dokumentu ma na celu przyśpieszenie procesu 

usuwania materiałów zawierających azbest i ich odpowiedniego zagospodarowania. Biorąc 

pod uwagę powyższe, zasadne jest podjęcie niniejszej Uchwały i wdrożenie jej do realizacji.  

 

Opinia Połączonych Komisji: Budżetu i Finansów oraz Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego – pozytywna. 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

Radny Andrzej Wenda zwrócił uwagę, że program usuwania azbestu przewidywany jest do 

roku 2032, natomiast pozostała ilość azbestu jest bardzo duża. Pytał, co wówczas, kiedy 

wszystkim nie uda się zdążyć z wymianą pokryć dachowych do określonego czasu. 

Społeczeństwo się starzeje, a w niektórych gospodarstwach pokrycia dachowe tego typu 

stanowią sto procent. Szczególnie osobom starszym trudno będzie się w tej sytuacji odnaleźć. 

Przewodnicząca RM stwierdziła, że to o czym mówił przedmówca jest istotnym problemem, 

ale niemniej kontrowersyjnym w tym aspekcie jest kwestia dofinansowania tegoż zadania ze 

środków zewnętrznych. Wcześniej to dofinansowanie z WFOŚiGW było o wiele wyższe w tej 

chwili jest ono w proporcji 50%/50%. Jeżeli taka tendencja się utrzyma, to za chwilę dojdzie 

do tego, ze Gmina będzie musiała realizować to zadanie w stu procentach ze swoich środków. 

Kierownik Referatu UM mówił, że cieszy się, że dofinansowanie zewnętrzne jest, szkoda 

tylko, iż po stronie beneficjenta tj. Gminy Więcbork jego wysokość zaczyna wzrastać. 

Bodajże trzy tata temu było ono w stu procentach finansowane ze środków zewnętrznych, 

później było to 70% z WFOSiGW i 30% ze strony Gminy Więcbork, teraz proporcja wynosi 

50%/50%. Z dokumentów sporządzonych z Konwentów Burmistrzów wynika, że niektóre 

gminy w ogóle nie otrzymały dofinansowania na ten cel /np. woj. wielkopolskie/. 

Prawdopodobnie mają zostać uruchomione środki z Narodowego Funduszu  Ochrony 

Środowiska, między innymi na nasze województwo. Ta kwestia ma rozstrzygnąć się do końca 

kwietnia, wiec jest nadzieja, że dofinansowanie zewnętrzne będzie większe, mówi się nawet  

o 75% środków zewnętrznych. Jeśli to nastąpi, Rada na pewno zostanie o tym 

poinformowana, gdyż konieczne będą zmiany w budżecie. Pan Fifielski odnosząc się do 

wątpliwości radnego Wendy powiedział, że Program przewidywany jest do roku 2032, ale 

ustawodawcy doskonale wiedzą ile azbestu jeszcze na terenie całego kraju jest. Wszystkie 

samorządy nie tylko muszą mieć opracowany program, ale też dysponować bazą azbestową, 

która stanowi inwentaryzację ilości azbestu na ich terenie. Ta baza jest nadzorowana przez 
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urzędy marszałkowskie, więc Państwo Polskie dokładnie wie ile milionów ton azbestu 

znajduje się na terenie całego kraju. Zakład, że w związku z tym w najbliższych latach dołoży 

wszelkich starań, aby przedmiotowe zadanie móc zrealizować w stu procentach, a może  

i nawet dokładać do nowych pokryć dachowych. 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję. 

Na sali 15 radnych 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 15 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik Nr 11 do Protokołu i dostępne jest 

na stronie BIP Gminy Więcbork. 

 

Ad. 18-19 Projekty uchwał finansowych Gminy Więcbork omówiła Skarbnik Gminy 

Więcbork p. Alina Kruk. 

a) w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2019. 

 

Zmiany dotyczyły: 

 

1. Zmiany w planie dochodów budżetowych dokonano na podstawie pisma Ministra 

Finansów nr ST3.4750.1.2019 z dnia 13 lutego 2019 r. Niniejszym pismem Minister ustalił 

ostateczny plan subwencji oświatowej dla Gminy Więcbork na rok 2019, który wynosi 

10.885.909,00 zł (tj. zmniejszył dotychczasowy plan o kwotę 628.231,00 zł). 

2. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko –Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.17.2019 z dnia 14 marca 2019r. 

zwiększającego plan dotacji (§2010) w rozdz. 85219 o kwotę 305,00 zł z przeznaczeniem na 

wypłacenie wynagrodzenia za sprawowanie opieki oraz na obsługę tego zadania, zgodnie  

z art. 18 ust. 1 pkt. 9 oraz ust. 2 i 3 ustawy o pomocy społecznej. W planie finansowym 

wydatków budżetu zmiany ujęte zostały w §3110 i §4210. 

3. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 60016 §0970 o kwotę 5.475,00 zł  

w związku ze zwrotem do producenta palet euro jakie były zakupione wraz z kostką 

betonową w ur. Środki te zwiększą plan finansowy wydatków w rozdziale 60016 §4210. 

Ostatecznie  

w tej pozycji budżetu plan zwiększa się dodatkowo o 11.272,00 zł w celu zapewnienia 

środków na bieżących napraw instalacji odwadniających drogi gminne. 

4. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 75023: 

- w §0830 o kwotę 270,00 zł za udostępnienie lokalu na punkt bezpłatnej pomocy prawnej  

w ramach rządowego systemu bezpłatnego poradnictwa, 

- w §0940 o kwotę 120.400,00 zł z uwagi na wpływ zwrotu 1/10 części podatku VAT od 

wydatków inwestycyjnych w zakresie kanalizacji i wodociągów w Więcborku i Sypniewie 

(119.471,00 zł) i innych rozliczeń z lat ubiegłych. 

5. Zwiększa się plan finansowy dochodów majątkowych z budżetu środków europejskich  

w rozdziale 75095 w §6257 o kwotę 229.900,00 zł. Dochody dotyczą zadania pn.: 

„Przebudowa, rozbudowa oraz zmiana sposobu użytkowania budynku gospodarczego na klub 

samopomocy dla mieszkańców Gminy Więcbork oraz pomieszczenia socjalne wraz z budową 

parkingu” i stanowią wpływ płatności końcowej oraz ostateczne rozliczenie zadania. 
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6. Wprowadza się do budżetu Gminy Więcbork plan finansowy w zakresie dochodów  

i wydatków na realizację projektu z dofinansowaniem z budżetu UE w ramach Regionalnego 

Programu Operacyjnego Woj. Kujawsko-Pomorskiego na lata 2014-2020 pn.: „Podniesienie 

efektywności kształcenia poprzez realizację dodatkowych zajęć ukierunkowanych na rozwój 

kompetencji kluczowych. Wyposażenie klasopracowni w szkołach.” Projekt realizowany ma 

być w okresie od 01.04.2019 r. do 30.06.2020 r. Łączna wartość projektu to 933.527,26 zł (na 

rok 2019 r. przypada 571.277,26 zł, natomiast na 2020 r. zaplanowana kwota wynosi 

362.250,00 zł). Wysokość dofinansowania wynosi 85% kosztów kwalifikowanych. Udział 

własny w projekcie jest niefinansowy i stanowi koszt udostępnienia sal lekcyjnych. Na 2019 

r. plan finansowy wynosi 511.757.26 zł i zostanie pokryty w całości projektowanym 

dofinansowaniem. Stąd pozycje budżetowe w planie wydatków ujęte w rozdziale 80101 

posiadają czwartą cyfrę paragrafu „7”. 

7. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 92695 w §0950 o kwotę 1.968,00 zł  

w związku z wpływem odszkodowania od ubezpieczyciela za szkody w mieniu siłowni 

plenerowej na promenadzie w Więcborku. Środki z odszkodowania przeznacza się na zakup 

materiałów do likwidacji szkody tj. rozdział 92695 §4210. 

8. Zwiększa się plan dochodów w następujących rozdziałach i paragrafach: 

- 75085§0970 o kwotę 3.300,00 zł (wpływy z różnych dochodów – wpływ kwot ściągniętych 

egzekucyjnie od byłego pracownika), 

- 75615§0500 o kwotę 1.080,00 zł (wpływy z podatku od czynności cywilnoprawnych), 

- 75618§0460 o kwotę 2.313,00 zł (wpływy z opłaty eksploatacyjnej), 

- 85202§0970 o kwotę 1.400,00 zł (dochody JST z tytułu wpływu odpłatności za pobyt  

w domu pomocy społecznej w Kamieniu Kraj.), 

- 85203§0970 o kwotę 15,00 zł (wpływy z dochodów różnych – wynagrodzenie płatnika), 

- 85502§2360 o kwotę 3.496,00 zł (dochody JST związane z realizacją zadań z zakresu 

administracji rządowej), 

- 90001§0830 o kwotę 600,00 zł (wpływy dochodów z tytułu zawartej umowy przesyłu wody 

i ścieków z ZGK Sp. z o.o. w Więcborku), 

9. Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 75023 §4300 o kwotę 32 100,00 zł  

w celu zapewnienia środków finansowych za wykonanie usługi w zakresie doradztwa 

prawnego dotyczącego odzyskiwania podatku VAT od wydatków określonych w pkt. 4 

niniejszego uzasadnienia. 

10. Zwiększa się plan finansowy w rozdziale 80103 w §2310 o kwotę 2.000,00 zł  

i w rozdziale 80104 w §2310 o kwotę 3.000,00 zł z przeznaczeniem na dofinansowanie 

pobytu dzieci z naszej gminy w placówkach wychowania przedszkolnego w innych gminach. 

11.Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków bieżących w rozdziale 75085 oraz 

dziale 801, oprócz zmian opisanych w pkt. 6 oraz 10 uzasadnienia, w związku ze 

zmniejszeniem planu subwencji oświatowej. 

12. Wprowadza się do budżetu Gminy Więcbork plan finansowy w zakresie wydatków na 

realizację projektu z dofinansowaniem z budżetu UE w ramach Regionalnego Programu 

Operacyjnego Woj. Kujawsko-Pomorskiego na lata 2014-2020 pn.: „Pomoc sąsiedzka na 

terenie Gminy Więcbork” Projekt realizowany ma być w okresie od 

01.05.2019 r. do 31.12.2020 r. Łączna wartość projektu to 386.900,00 zł. Wartość wkładu 

własnego wynosi 38.690,00 zł, z czego 24.600,00 zł stanowi wkład finansowy (2019 r. – 

9.840,00 zł, 2020 r. – 14.760,00 zł). Projekt ten będzie projektem partnerskim. Liderem 

Projektu jest Fundacja Gospodarcza „PRO EUROPA” z Torunia (wnioskodawca), natomiast 

Gmina Więcbork/MGOPS w Więcborku to Partner Projektu. Głównym celem projektu jest 

zwiększenie dostępności do usług społecznych (usług opiekuńczych świadczonych w miejscu 

zamieszkania - POMOC SĄSIEDZKA) dla 10 mieszkańców Gminy Więcbork zagrożonych 

ubóstwem lub wykluczeniem społecznym, a także wsparcie otoczenia tych osób. Na tym 
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etapie realizacji projektu Gmina zabezpiecza w dokumentach finansowych jedynie wkład 

własny finansowy. 

13. Wprowadza się do planu finansowego wydatków realizację przedsięwzięcia pn. 

„Demontaż, transport i unieszkodliwienie wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy 

Więcbork”. Wartość zadania to 76.331,00 zł. 

 

Opinia Połączonych Komisji: Budżetu i Finansów oraz Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego – pozytywna. 

 

Uwag nie było. 

 

Na sali 15 radnych 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 15 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik Nr 11 do Protokołu i dostępne jest 

na stronie BIP Gminy Więcbork. 

 

 

 

b) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork 

Zmiany WPF dotyczyły głownie danych za 2019r. i wynikają z dotychczasowych zmian  

w budżecie Gminy Więcbork. Ponadto w załączniku przedsięwzięcia wprowadzono dwa 

nowe przedsięwzięcia: 

 Podniesienie efektywności kształcenia poprzez realizacje dodatkowych zajęć 

ukierunkowanych na rozwój kompetencji kluczowych. Wyposażenie  klasopracowni  

w szkołach – projekt realizowany będzie z dofinansowaniem z budżetu UE w ramach 

Regionalnego Programu Operacyjnego Woj. Kuj.–Pom. na lata 2014-2020. 

Przedsięwzięcie ujęte zostało w planach finansowych na lata 2019-2020. 

 Pomoc sąsiedzka na terenie gminy Więcbork – projekt realizowany będzie  

z dofinansowaniem z budżetu UE w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego woj. 

Kuj.-Pom. na lata 2014-2020. Przedsięwzięcie ujęte zostało w planach finansowych na 

lata 2019 – 2020. 

Wprowadzenie powyższych zmian do realizacji w systemie dwuletnim wymusiło potrzebę 

korekty danych w 2020r. w zakresie dochodów i wydatków bieżących na programy i projekty 

lub zadania finansowane z udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust. 1 i 3 ustawy  

o finansach publicznych. 

Opinia Połączonych Komisji: Budżetu i Finansów oraz Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego – pozytywna. 

 

Uwag nie było. 

 

Na sali 15 radnych 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 15 radnych 
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Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik Nr 12 do Protokołu i dostępne jest 

na stronie BIP Gminy Więcbork. 

 

Ad. 20 Odpowiedzi na zapytania udzielił Burmistrz Więcborka p. Waldemar Kuszewski. 

 

/Odp. na interp. radnego A. Wendy/ 

 Odpowiedź dotyczyła interpelacji złożonej przez radnego w miesiącu styczniu, a wpłynęła 

z Wielkopolskiego Zarządu Dróg w Poznaniu. Cyt: 

 

„W odpowiedzi na pismo z dnia 11 lutego 2019r., w związku ze złożoną przez Pana Radnego 

Andrzeja Wendę w dniu 30 stycznia 2019r. interpelacją wnioskującą o podjecie działań 

zmierzających do poprawy bezpieczeństwa ruchu na skrzyżowaniu drogi wojewódzkiej nr 

189 z powiatową nr 1038 P, Wielkopolski Zarząd Dróg Wojewódzkich w Poznaniu 

informuje, że w roku bieżącym i ubiegłym odnotowano na przedmiotowym skrzyżowaniu po 

jednej kolizji, wypadki śmiertelne miały miejsce w latach wcześniejszych. Powiatowy Zarząd 

Dróg w Złotowie, w okresie wiosennym  planuje wymalowanie grubowarstwowych 

poprzecznych linii ostrzegawczych na dojeździe do przedmiotowego skrzyżowania, które 

wymuszają na kierowcy zmniejszenie prędkości poprzez wywołanie drgań. Natomiast 

Wojewódzki Zarząd Dróg Wojewódzkich jest w trakcie wyłonienia  wykonawcy  

w procedurze przetargowej, na ustawienie na przedmiotowym skrzyżowaniu aktywnych 

znaków „B-20 STOP” – koniec cytatu. 

 

 

Odpowiedzi na interpelacje pisemne złożone na sesji w dniu 27.03.2019r. przez radnych; 

Stanisława Piłka i Jana Antczaka, znajdują się na stronie BIP Gminy Więcbork. 

 

 

Ad. Wolne wnioski i Informacje. 

W tym punkcie porządku obrad Przewodnicząca RM z okazji zbliżających się Świąt 

złożyła radnym i mieszkańcom gminy Więcbork życzenia „Wesołych Świąt 

Wielkanocnych”. Przekazała również, iż drobne upominki świąteczne, które radni otrzymali 

są dziełem Świetlicy Środowiskowej w Więcborku. 

Na tym obrady zakończono. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej słowami „zamykam obrady siódmej sesji Rady Miejskiej  

w Więcborku” zamknęła obrady. 

Prot. I. Mrozek 

Przewodnicząca Rady Miejskiej 

                                                                w Więcborku 

 

                                                                /-/    mgr Anna Łańska 

 

 


